
Nem nyugszanak a romák Csongrádon (4* oldal) 

Csatornaválság Szegeden 

Mikor leszünk kint a gödörből, avagy azért a víz az úr? (Fotó: Gyenes Kálmán) 

• Munkatársunktól 
Jelentős lépésre készül 

Szeged város vezetése. Az 
elmúlt napokban egy öt fős 
delegáció tárgyalt a szegedi 
vtz- és csatornaközművek 
üzemeltetésével megbízott 
francia CGE cég képviselői-
vel, s az eddigi négy éves 
működés tapasztalatait te-
kintették át. A tárgyalás so-
rán azonban úgy tűnik, ko-
moly vita a lakul t ki , 
olyannyira, hogy az önkor-
mányzat a szerződésből való 
kihátrálást fontolgatja, s el is 
készült az erre vonatkozó 
stratégiája. A városvezetés 
úgy Ítélte meg, hogy számos 
ponton kellene módosítani 
az 1994-ben megkötött ke-
retmegállapodást annak ér-
dekében, hogy a városlakók 
érdekei ne sé rü l j enek . A 
francia fél viszont azon az 
á l lásponton van, hogy a 
szerződés kiegyensúlyozott, 
az eddigi módosítások pedig 
mind az önkormányzat javát 
szolgálják. A pénteki köz-
gyűlésen várha tóan egy 
olyan előterjesztés kerül a 
képvise lők elé, amelynek 
célja az, hogy a vízügyi cé-
gek évek óta húzódó cégbí-
rósági bejegyzését lehetet-
lenné tegye. (Összeállítá-
sunk a 6. oldalon.) 

• Budapest (MTI) 
Az Állami Pénz- és Tö-

kepiaci Felügyelet (ÁPTF) 
1999 . j anuár 14-i ha-
tállyal visszavonta a Re-
albank Rt. működési en-
gedélyét, s teljes körű ki-
fizetési tilalmat rendelt el 
a hitelintézetnél. 

Az APTF az intézkedéssel 
egy időben kezdeményezte a 

Felszámolják a Realbankot 
bank felszámolását, és fel-
ügyeleti biztost rendelt ki. 

Az Országos Betétbiztosí-
tási Alap (OBA), a bank tu-
lajdonosa arról adott tájékoz-
tatást, hogy az OBA a befa-
gyott, névre szóló betét- és 
kamatköveteléseket egymillió 
forintig kifizeti, azaz eddig az 

összeghatárig a betéteseket, a 
természetes és jogi személye-
ket - a törvényi kivételektől 
eltekintve - nem érheti vesz-
teség. 

A kártalanítást a betétesek-
nek igényelniük kell, ennek 
módjáról, helyéről és idejéről 
az OBA néhány napon belül 

tájékoztatást ad a Népszabad-
ságban és a Magyar Hírlap-
ban, valamint a Realbank fi-
ókjaiban kifüggesztett hirdet-
ményeken. 

Az OBA közleménye sze-
rint az ÁPTF intézkedése kö-
vetkeztében a hitelintézeti 
törvény alapján három mun-

kanap elteltével, vagyis janu-
ár 19-től számítják a betétek 
befagyását, és az ezt követő 
30 napon belül kell megkez-
denie a betétbiztosítási alap-
nak a befagyott betétek utáni 
kártalanítási összeg kifizeté-
sét. 

Az ÁPTF-nél elmondták, 
hogy a banknál elhelyezett 
betétek túlnyomó többsége 
egymillió forint alatti. 

A koszovói albánok elengedték 
nyolc szerb túszukat. (2. oldal) 

Kis áfa, kis ház 
Lakástámogatás: kevés segítség, 

sok adminisztráció. (5. oldal) 

• Nyolcadik osztályosoknak 

Kötelező védőoltás 
májgyulladás ellen 
Az idén új védőoltá-

sok kerülnek a kőtele-
zően beadandók közé, 
így a fertőző májgyul-
ladás elleni, az agyhár-
t y a g y u l l a d á s t , gége-
ödémát okozó hemofi-
lus influenza B elleni és 
a három o l tóanyagot 
t a r t a l m a z ó , k a n y a r ó , 
r ó z s a h i m l ö , m u m s z 
megelőzését szolgáló. 

Országosan 600 mil l ió 
forint tal több pénz ju t az 
idén a védőoltásokra, mint 
korábban, s ennek köszön-
hetően bővül a kötelező vé-
dőoltások köre - tájékoztat-
ta lapunkat a megyei tiszti-
orvosi szolgála t j á rvány -
ügyi osztályának vezetője, 
dr. Király Klára, aki el-
mondta: az idén szeptem-
berben 8. osztályt kezdő ta-
nulók megkapják a hepati-
tis B vírus, azaz a fertőző 
májgyulladás elleni oltást. 
E vírus leggyakrabban sze-
xuális úton terjed, s tovább-
adásában a vérnek van el-
sősorban szerepe, ezért a 
d r o g o z ó , i n j e k c i ó s tűvel 
narkózók körében, is veszé-
lyes, s terjed szexuális úton 
is. 

Nem kapják meg az is-

kolákban a hepatitis B elle-
ni oltást - jóllehet a nyolca-
dikosoknál talán veszélyez-
tetebbek - a középiskolás 
korúak. Számukra is ajánlja 
a főorvosnő az injekció fel-
vételét. A vakcina 50 szá-
zalékos tb- támogatás t él-
vez, iskolaorvos, vagy házi-
orvos fel í r ja és beadja. A 
fe r tőző má jgyu l l adás sú-
lyos, veszélyes betegség, 
sokáig ugyan tünetmentes, 
dfe évek, évtizedek múlva 
igen súlyos köve tkezmé-
nyei vannak, má j zsugoro-
dáshoz vezethet. A másik, a 
kötelező védőoltások köré-
be utalt HIB oltással a he-
mofilus influenza B bakté-
r ium okoz ta fe r tőzéseke t 
előzik meg. Ez a kórokozó 
a k i s g y e r m e k e k számára 
veszélyes, és okozhat fertő-
ző agyhártyagyulladást, gé-
geödémát, súlyos tüdőgyul-
ladást. A védőoltás a cse-
csemők számára kötelező. 

Az 5. osztályos tanulók 
idén új védőoltását három-
komponensű oltóanyaggal 
végzik, ami az eddig hasz-
nál t k a n y a r ó v a k c i n á v a l 
együt t a r ó z s a h i m l ő és a 
mumsz elleni szérumot is 
tartalmazza. 

K. K . 
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• Orbán-Markó találkozó 

Románia magyar 
tökére vár 

• Budapest (MTI) 
A m a g y a r k o r m á n y 

változatlanul támogatja 
a romániai magyarság 
törekvését egy önál ló 
magyar nyelvű egyetem 
létrehozására - mondta 
s ze rdán O r b á n Viktor 
miniszterelnök újságírók 
előtt, miután az Ország-
házban fogadta Markó 
Bélát, a Romániai Ma-
gyar Demokrata Szövet-
ség (RMDSZ) elnökét. 

Orbán Viktor emlékeze-
tett arra, hogy a kormány 
időről időre konzultál, hely-
ze t é r t éke lő megbeszé l é s t 
tart a határon túli magyar 
politikai szervezetek képvi-
selőivel. 

- Amíg Bukarestben nem 
szü le t ik po l i t ika i és j o g i 
dön tés egy magya r vagy 
magyar-német nyelvű álla-

mi egyetem létrehozásáról, 
addig annak formájáról nem 
érdemes beszélni - szögezte 
le Orbán Viktor. 

Markó Béla egy kérdésre 
válaszolva kitért arra, hogy 
a romániai magyar kisebb-
ség képviselői egyértelműen 
á l lás t f og l a l t ak a Pe tő f i -
Schiller egyetem létrehozása 
mellett. - Megérkezett Bu-
karestből a hivatalos vissza-
jelzés, így Radu Vasile mi-
nisz tere lnök február 9-én 
tesz hivatalos látogatást Bu-
dapesten - közölte Orbán 
Viktor. 

Markó Béla szerint a ro-
mán kormány 1999 első fe-
lében szeretné felgyorsítani 
a gazdasági reformfolyama-
tokat. Mint mondta, Buda-
pest és Bukarest kölcsönös 
érdeke, hogy a magyar tőke 
részt vegyen a romániai pri-
vatizációban. 

A középiskolákat is átvilágítják 

A középiskolák igazgatói is megkapták az átvilágításhoz szükséges részletes kérdőíveket. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

• Munkatársunktól 
Az önkormányzat közok-

tatással foglalkozó vezetői 
tegnap a város középiskolái-
nak direktorai számára okta-
tási fórumot rendeztek, ame-
lyen az új minőségbiztosítási 
rendszer kialakításáról adtak 
tájékoztatót. Dr. Ványai Éva 
alpolgármester hangsúlyozta, 
a város vezetése fontosnak 
tartja, hogy az oktatási intéz-
mények vezetői első kézből 
értesüljenek arról, hogy az 
önkormányzat racionalizálni 
kívánja intézményrendszerét, 
ezért alapos átvilágítást tart 
szükségesnek. Hargittai Ri-
ta, az oktatási bizottság elnö-
ke kijelentette: egyelőre nem 
iskolabezárásról beszélnek, 
csupán reális helyzetképet 
szeretnének kapni. Kovácsné 
Márki Ágnes, a városházi ka-
binet oktatási referense által 
vázolt statisztikai adatokból 
kiderült, 1995 és 1998 között 
több mint 500 fővel csökkent 
Szegeden a középiskolások 
létszáma. 


